
Referat årsmøde, Forum 2023

Forpersonen, Dorthe Bendtsen, bød velkommen til årsmødet 2023 og henviste til Forums

vedtægter for den faste dagsorden samt et ekstra punkt i år vedr. vedtægter (pkt. 5):

1. Valg af dirigent

2. Valg af referent

3. Året der gik

4. Regnskab

5. Forslag til ændring af vedtægter

6. Valg af bestyrelse

7. Fastsættelse af tidspunkt for efterfølgende års FORUM

8. Behandling af indkomne forslag/idéer

9. Eventuelt

1. Valg af dirigent: Dorthe blev valgt.

2. Valg af referent: Aida blev valgt, da sekretæren Ida ikke deltog i årets FORUM.

3. Året der gik v. Dorthe:

a. Bestyrelsen takkede for endnu et hyggeligt og inspirerende FORUM sidste år,

2022.

b. Bestyrelsen havde også sidste år lagt særligt vægt på at tiltrække studerende

til især fredagens program, hvor vi tilbyder gratis deltagelse og kaffe/kage. Vi

modtager gerne gode forslag til, hvordan vi får de studerende til at deltage

endnu mere. I år var bl.a. forsøgt med lidt lavere priser på især lørdagens

tur. Det blev dog også understreget, at det er lige så vigtigt, at de

ældre årgange deltager – det store spænd er noget helt

særligt for FORUM, og det giver en mangfoldighed af erfaring.

FORUM eksisterer ikke, hvis ingen deltager – så tak til alle dem, der deltog.

c. Bestyrelsen har afholdt i alt 7 bestyrelsesmøder: 5 online og 2 fysiske i

hhv. København og Aarhus og har derudover haft korrespondancer over

e-mail.

d. Bestyrelsen har primært brugt tid på programmet, hvor der altid

kommer uforudsete ændringer – ofte i sidste øjeblik. Derudover er der også

brugt tid på andre ting, herunder:

i. Forhandlinger med banken om en billigere løsning (se punkt 4).

ii. Forsøg på at gøre deltagelse i FORUM så billig som overhovedet

muligt.Det kan ikke gøres billigere – indlægsholdere og rundvisere

deltager uden honorar, bestyrelsen arbejder gratis, og kostpriserne

stiger.

iii. Rydde op og skabe orden i arkiver og lagt filer på hjemmesiden og

tjekket op på diverse formaliteter – f.eks. forslag til ændring af

vedtægter (pkt. 5).

e. Bestyrelsen har besluttet at nedlægge rejselegatet jf. legatets vedtægter § 11:

“Legatet kan til enhver tid nedlægges ved flertalsbeslutning i legatkomitéen”,

da der ikke længere er økonomi til det. Legatet blev stiftet, på et tidspunkt

hvor økonomien var anderledes positiv.

f. FORUM er kommet på Instagram, som især vores studentermedlem



Cecillie styrer. FORUM er også er på Facebook, hvor medlemmerne

kan spørge hinanden om gode råd eller orientere om relevante begivenheder.

g. Bestyrelsen har opdaget, at Arkitektforeningen driver et tværfagligt fællesskab

under navnet FORUM for Arkitektur – et navn der ligger tæt op af navnet på

vores FORUM. Bestyrelsen har derfor henvendt sig til Arkitektforeningen for

at høre, om de evt. kan ændre navnet eller tydeliggøre forskellen på en eller

anden måde. Bestyrelsen afventer deres svar. Deltagerne blev opfordret til at

give besked, hvis nogen havde oplevet forvirring pga. dette navnesammenfald.

Der var flere fra salen, der meldte tilbage, at de havde undret sig over at

opdage et andet FORUM, og at det var forvirrende med to parter med så ens

et navn; flere havde også undret sig over, at det var et andet FORUM, der kom

frem ved Google-søgning.

4. Regnskab og fastsættelse af kontingent v. kasserer Jonas:

a. Årsopgørelsen for Forum 2022 bogfører indtægter i form af deltagerbetaling

på i alt kr. 46.950,00 og udgifter på kr. 57.074,43, som gav et underskud på

kr. -10.124,43.

For Forum 2023 budgetteres med kr. 57.178,00 i indtægter, kr. 60.210,76 i

udgifter og et underskud på kr. -3.032,76.

Regnskabet blev godkendt.

b. De høje omkostninger til foreningens bankkonto er medvirkende til de

seneste års underskud. Bestyrelsen forsøger at finde løsninger.

5. Ændring af vedtægter v. Dorthe:

a. Dorthe indledte med at nævne, at forslag til vedtægtsændringer på forhånd

var sendt ud til FORUMs medlemmer.

b. Der var særligt to vigtige ændringer:

i. At bestyrelsen foreslår, at det bestyrelsesmedlem, der er ansat på

skolen, udpeges af bestyrelsen (på samme måde som bestyrelsen

udpeger et studentermedlem), frem for at blive valgt på årsmødet. Det

er et krav i FORUMs samarbejdsaftale med den nye skole, at der er en

ansat med i bestyrelsen. Hvis den ansatte er på alm. valg, risikeres det,

at vedkommende ikke bliver valgt ind.

ii. At bestyrelsen foreslår at hæve beløbet på den beholdning, FORUM

somminimum skal have i banken, fra 10.000 kr. til 30.000 kr. Det er

allerede i praksis sket de seneste år, men ved at indføre det i

vedtægterne er der sikkerhed for, at FORUM vil kunne betale

udgifterne, selv om FORUM et år skulle blive uforudsigeligt dyrt, eller

hvis det af en eller anden grund bliver nødvendigt at aflyse, mens der

stadig har været udgifter. Det vil give noget mere økonomisk tryghed.

c. Vedtægtsændringerne blev godkendt.

6. Valg af bestyrelse v. Dorthe:

a. Bestyrelsen havde ikke modtaget uopfordrede henvendelser fra nogen, der

ønskede at stille op til bestyrelsen – i henhold til vedtægterne skal man

henvende sig senest 14 dage inden årsmødet, hvis man ønsker at stille op.

b. Jonas og Birgitte var på valg, og begge var villige til genvalg.



c. Bestyrelsen kunne ud fra deltagernes applaus konstatere, at både Jonas og

Birgitte fortsætter to år mere.

d. Med de vedtagne vedtægter sidder Birgitte så fremover som udpeget medlem

for to år ligesom de valgte.

7. Fastsættelse af tidspunkt for efterfølgende års FORUM v. Dorthe:

a. Som altid den fjerde weekend i september, dvs. d. 20.-21. sept. 2024.

8. Behandling af indkomne forslag/idéer v. Dorthe:

a. Forslag skal jf. vedtægterne være bestyrelsen i hænde senest 14 dage inden

Forum – der var ikke indkommet forslag.

9. Eventuelt v. Dorthe:

a. Der var ingen emner under eventuelt.


